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Ordførertale Dansk Folkepar� Ballerup budget 2024. 

 

Aparte (Afvigende på en påfaldende eller forunderlig måde) er det ord der først kom op, da jeg sate mig 
ned på Pc’en, og lagde an på tasterne �l denne tale. 

Da jeg i langt størstedelen af budge�orhandlingerne kun havde telefonisk kontakt med borgmesteren, og 
enkelte andre gruppeformænd, grundet sygdom og opera�on. Så var jeg egentligt ikke op�mis�sk fra start, 
men selv med en sygemelding under armen, og en suppleant i form af Jete Meinertz �l de officielle møder, 
er det alligevel lykkes at komme godt i mål, dels grundet velvilje fra mine kollegaer her i 
kommunalbestyrelsen og borgmesteren, og min egen irrita�on over livets bump på vejen. 

 

Udkastet fra administra�onen var ikke min kop te, men de skal trods alt passe deres arbejde, og ikke bare 
�lfredss�lle mine behov, selv om det selvfølgelig ville være at foretrække. Jeg plejer at sige �l første 
behandling af budgetet, at vi nok ender et stykke fra det administra�ve budget. Men vi er nu alligevel endt 
lidt længere væk end normalen. Ord som selvbudgetering har sneget sig ind, erkendelse af behovet for 
kapacitet, omlægning af den økonomiske strategi, er blandt de nye �ltag i vores kommunale arsenal. 

 

Når vi tænker frem�d, så ser vi som poli�kere nok anderledes på �ngene. Jeg tænker på hvilke udfordringer 
der kunne ligger derude og vente, alt imens min nabo sikkert tænker over hvor rejsemålet skal gå �l. At lave 
poli�k gør man tænker lidt spøjst, og ved enhver mulighed vi får, så skal vi lave noget om. Det ligger bare i 
den DNA man bygger op over �d. Den poli�ske DNA, er en farlig størrelse, da det også er DNA’et der �erner 
poli�keren fra mennesket, og afstedkommer, at poli�kkerne har deres egen planet, ja deres eget univers. 

 

Selvom jeg også �l dels er ”skadet” af poli�k, så er jeg stadig medlem af planet jorden, og nægter at sæte 
mig på raketen �l fremmede planeter. Min �lgang �l poli�k er jordnær, og styret af logiske handlinger samt 
en erkendelse af, at jeg kun er her i en periode bestemt af vælgerne. Derfor er det vig�gt vi træffer 
beslutninger der �lgodeser frem�den, og fører poli�k for i morgen og ikke for i går.  

 

I et budget, er det vig�gt man kan se sit par�, men ikke mindst sig selv, ellers er det ganske unødvendigt at 
stå på mål for andres ønsker og tanker. Jeg kan se mig selv og Dansk Folkepar� i denne a�ale, og glæder mig 
over, vi bliver set og hørt som vanligt. 

 

Jeg er glad for den nye økonomiske strategi, der bliver nemmere at forklare ude i den virkelige verden. 
Sam�digt frigiver det økonomi fremadretet, da vi ikke er låst af et måltal på likviditet. Hvorledes vores 
økonomiske formåen er på service og anlæg, er stadig reguleret af den store stat, dog ser det ud �l, at vores 
serviceramme kommer �l at blive udvidet også fremadretet, og derved vil den nye økonomiske strategi, 
herunder selvbudgetering blive en gevinst for Ballerups borgere.  
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Ældre området er gået fri for besparelser, som al�d er et kardinalpunkt for mig, og der er yderligere lagt 
økonomi på, så vi fremadretet kan fokusere på det vig�ge, nemlig, - at vi skal passe på dem, der har passet 
på os. Vi ser flere seniorer/ældre i frem�den, og derfor er det vig�gt vi tænker os om, og ikke udhuler 
området, og derved står med et stort problem i årene frem. 

Et er, vi sæter flere penge af, et andet er det fokus der er kommet ind i a�alen. 

Der er et lø� på 11.5 mio.kr. hvor de 8.5 går �l hjemmeplejen, og 3 mio. indgår �l forhandling mellem 
parterne. Her har jeg selv flere ideer, og ved andre også sidder på et idekatalog, så det bliver meget 
interessant. Der er ligger også et par analyser omkring styring/økonomi og en realisering af nye arbejdsveje, 
der med sikkerhed vil sikre fremsynetheden. 

Der skal også kigges på den hjemlighed der er ude på vores plejehjem, ved det er noget Formanden i 
udvalget Lolan Otesen er meget optaget af, og det samme er sundheds og ældreudvalget. 

Teknologiens muligheder er noget, der helt sikkert kommer en debat omkring, da teknologi er en del af 
frem�dens ældrepleje, her skal vi e�er min mening afstemme tempoet, da genera�onsklø�er betyder, at 
nogen har en frygt for teknologi, mens andre tager det for givet. 

Vi skal undersøge mulighederne for at etablere plejehjem i samarbejde med fonde, pensionsselskaber og 
lignende e�er de ambi�oner, der ligger i den såkaldte ”Herlev-model”. Dete er noget jeg virkelig er glad for, 
da frem�den kræver nye ambi�oner og muligheder, så vi står styrket i frem�den. 

 

Ballerup idræts by, kan se frem �l at blive udviklet, da saunagus og vinterbad nu langt om længe ser ud �l at 
blive realiseret, projektet cykling i alle afskygninger er sørme også på vej. Kataloget som står som et fyrtårn i 
udviklingen af Ballerup Idrætsby, skal opdateres og revurderes i�. priser og relevans for frem�den. 

 

Der skal kigges (Fri�ds) klubbernes vej, der kommer en undersøgelse af klubbernes bygningsmæssige 
�lstand og ikke mindst deres kapacitetsbehov. 

 

Den længste kamp jeg har ha� her i KMB, har været omkring vores servicebusser. Jeg står dog ikke alene i 
kampen, da jeg er flankeret af Hella Tiedemann og Per Mortensen. Nu er vi er kommet et skridt nærmere 
den overlevelse, vi har sukket e�er. Budgeteksten lyder, - Servicebusserne omlægges. Forskellige 
muligheder forelægges poli�sk. Det undersøges frem mod budget 2025, hvad det vil koste, hvis 
servicebusserne gøres gra�s. Meget kan man sige, men jeg lægger nu dens skæbne i hænderne på udvalget, 
dog med vagtsomme Michael lurende rundt hjørnet. 

 

Nu hvor jeg namedropper alligevel, så er jeg mæg�gt glad for �ltagende omkring Skovlunde sta�on. Som i 
budgetet står som, - Justering af Skovlunde Sta�onsplads og Mere lys og evt. video på Skovlunde 
Sta�onsplads. Dete er noget Borgmesteren og jeg har snakket en del om, da den oplevede tryghed og 
udtryk på sta�onspladsen i Skovlunde, ikke er der hvor det burde være. 
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At vi undersøger muligheden for at have en skole med en musikprofil, er noget jeg har snakket om i længere 
�d, og håber der snart der er nogen der bider �l bolle. 

 

 

Vi skal have en evaluering af ballerupa�alen i samarbejde med boligforeninger og organisa�oner. Dete for 
at sikre borgersammensætningen nu også ligger i tråd med det a�alte. Det er vig�gt vi arbejder e�er 
a�alen, ellers vil vores boligområder give anledning �l problems�llinger fremadretet.  

 

Der skal kigges på- eller overvejes, om man vil, - om Sammensætning af poli�ske udvalg, råd, nævn, 
ansætelsesudvalg m.m. er som det burde være. Vi har som lokalpoli�kere rig�gt travlt, og her burde vi 
stræbe e�er, - at være forberedte på de udfordringer der ligger i det poli�ske arbejde, da arbejde, familie, 
og det poli�ske arbejde fylder mere end �merne i døgnet giver os. Jeg ser frem �l at få input fra andre 
poli�kere, da selverkendelsen af �d �l rådighed, nok varierer meget. 

 

Styrket ensartethed og kvalitet i de kommunale dagsordner, er en opgave der ligner en no brainer. Men er 
egentligt en større opgave, da kvaliteten i vores dagsordner, ikke må kompromitere, den opgaveløsning vi 
har. Vi skal have et belyst grundlag at tage beslutninger på, så her ligger der en opgave i at belyse, men ikke 
overbelyse sagerne, ser frem �l et smidigere tekstbehov, samt bilag der er �lpasset behovet. 

 

I arbejdet omkring unge med psykiske udfordringer skal der fokus på, hvordan der kan ske inddragelse af 
foreninger og pårørende ved konkrete samarbejder med foreninger som fx Sind og Bedre Psykiatri. 
Psykiatrirådet skal inddrages i arbejdet, her kunne der ligge nye muligheder, og ser frem �l snakken i rådet. 

 

Der kommer endeligt en evaluering af integra�onsindsatsen på småbørnsområdet, herunder en evaluering 
af Sesam, �l poli�sk s�llingtagen, dete ser jeg selvfølgelig frem �l. 

 

Administra�onen skal løbende afsøge mulighederne for at flyte dele af opgaveløsningen af forskellige 
rådhusfunk�oner, som kunne løses tætere på borgere, som fx fremskudte sagsbehandlere i boligområder 
og lignende. Dete er en gammel traver, men er glad for man arbejder denne vej, for behovet er derude. 

 

Jeg er glad for den fokus, der nu er kommet på kapaciteten i kommunen. Det betyder selvfølgelig, at vi 
reserverer en stor del af vores anlægsbudget, her er der bred enighed, og det styrker frem�dens 
byudvikling. 

 

I vores sparekatalog, var der en masse forslag �l besparelser, og her er jeg glad for den samhørighed der er 
her i kommunalbestyrelsen. Så at tage ansvar for besparelser undgået, helt for mig selv, ville være et falsum, 
da vi i langt de fleste forslag var meget enige. 
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Dete budget 2024 afspejler frem�den og derfor også nogle nødvendige beslutninger. 

En beslutning som jeg ved gør ondt på mange (inklusive mig selv), men som står som et must, er de 
specialiserede områder. Vores specialiserede områder s�kker helt af, som i mange andre kommuner, her må 
vi som ansvarlige poli�kere stoppe op, og få vores medarbejdere �l at kigge ind på områderne med en 
omhu, der gør, at vi afstemmer de �ltag og ydelser Ballerup giver, med andre kommuner. Dete betyder ikke 
vi skal undlade at give vores borgere den service de har krav på, men at vi skal tænke klogere, og kigge ind i 
priser etc. Der skal der som en selvfølge, (ifølge mig), holdes et skarpt øje med udviklingen. 

 

En poli�sk proces, som et budget er, foregår hen over �d, og afspejler for det meste en bred enighed. Jeg 
ser et budget hvor samtaler hen over en kop kaffe, afstedkommer gode og gennemtænkte forslag fra 
enkelte par�er �l gavn for borgerne i Ballerup kommune, og det kan man kun være glad over. 

 

Vil takke alle mine kollegaer her i kommunalbestyrelsen, herunder en særlig tak �l gruppeformændene for 
de sene a�en�mer, både rundt om forhandlingsbordet, men også på parkeringspladsen bage�er, hvor der 
blev snakket videre om mangt og meget. En særlig tak �l Mikael Wandel, da vi hen over året har ha� 
utroligt mange snakke, om både poli�k og livets finurligheder. En tak �l Peter Als og Borgmester Jesper 
Würtzen, - for at skabe den rete stemning under forhandlingerne.  

Her �l sidst en tak �l administra�onen, for jeres gode humør, og for, - at sidde �me e�er �me og høre på os 
poli�kere. En speciel tak vil jeg gerne sende afsted �l Direktør Mete Våben, som gennem �den, har været 
en sparringspartner for nuværende men også �dligere poli�kere her i kommunen. Du vil blive savnet. 

 

Dansk Folkepar� �lsluter sig Budget 2024. 

 

Tak for ordet. 

 


